
P R O T O K Ó Ł Nr XLV/23 

z sesji Rady Gminy Cielądz 

z dnia 13 listopada 2023 roku 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 14:00 

a zakończono o godz.14:30. 

Punkt 1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa stwierdzając w chwili rozpoczęcia sesji 

obecność 12. radnych i kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał, otworzyła 

obrady XLV Sesji Rady Gminy Cielądz.  

Powitała przybyłych na sesję zaproszonych gości tj. Sekretarza Gminy Sylwestra 

Krawczyka i Skarbnika Gminy Gabrielę Milczarską oraz radnych Rady Gminy. Listy 

obecności radnych oraz zaproszonych gości, stanowią załączniki do protokołu. 

Następnie przystąpiono do obrad nad tematami ujętymi w porządku obrad. 

Punkt 2. 

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa wystąpiła z zapytaniem, czy są uwagi 

bądź wnioski do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami na sesję. 

Do przedstawionego porządku nie zgłoszono uwag. Wobec tego porządek obrad zawierał 

następujące punkty: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu Nr XLIV/23 z dn. 18 września 2023 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji Programu profilaktyki i wczesnego 
wykrywania osteoporozy wśród mieszkańców Gminy Cielądz na lata 2023-2025. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2023 rok. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

8. Zakończenie obrad XLV sesji Rady Gminy.  

Punkt 3.  

Protokół  Nr XLIV/23 z dn. 18.09.2023 został wyłożony do wglądu poprzez 

opublikowanie na stronie Biuletynu Informacji Publicznej oraz udostępniony w wersji 

papierowej w Biurze Rady. Radni do protokołu nie wnieśli uwag i protokół w głosowaniu 



jawnym imiennym został przyjęty jednogłośnie 12. głosami „za". Imienny wykaz głosowania 

stanowi załącznik do protokołu. 

Punkt 4.  

 Przystąpiono do obrad nad punktem dotyczącym podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia 

do realizacji programu profilaktyki i wczesnego wykrywania osteoporozy wśród 

mieszkańców gminy Cielądz na lata 2023-2025. 

O jego przedstawienie Przewodnicząca Rady poprosiła Sekretarza Gminy Sylwestra 

Krawczyka. 

Sekretarz stwierdził, iż projekt tej uchwały jest powodem tej nadzwyczajnej sesji Rady, ale 

uznane zostało, że grant wartości 300.000 zł bez wkładu własnego dla tak licznej populacji 

mieszkańców z ważnym problemem, jakim jest osteoporoza, wymaga tego, żeby się dzisiaj 

spotkać i w trybie nadzwyczajnym przyjąć ten projekt uchwały. Przypomniał następnie, że 

11 maja szczegółowo nad tym programem była rozmowa, a dzisiaj przedstawiany jest 

program ten sam poza jedną zmianą, która jest wynikiem opóźnień związanych z ukazaniem 

się listy rankingowej samorządów, których programy zostały zakwalifikowane do 

dofinansowania. Lista rankingowa pojawiła się bowiem około 17 września co oznacza, że ten 

program ruszy troszeczkę później, niż było zakładane. Zmianą, która powoduje potrzebę 

ponownego zajmowania się tym projektem uchwały, jest załącznik w postaci budżetu dla tego 

programu i przeniesienia kosztów z drugiego kwartału roku 2023 na odpowiednio kolejny 

kwartał roku następnego, czyli o jeden kwartał przesunięta zostanie realizacja tego programu. 

Rozpocznie się nie w trzecim a w czwartym kwartale roku 2023.  

Sekretarz stwierdził, iż na temat tego programu i jak ważny jest on dla mieszkańców, były 

rozmowy w maju. Choroba osteoporoza jest chorobą specyficzną, dosięga prawie 60% 

populacji, głównie populacji kobiet, a szczególnie w wieku powyżej 65. roku życia. Jest 

specyficzna, gdyż jej efekty poznaje sie dopiero po zdarzeniu, czyli po łamliwości kości i nie 

ma żadnych innych dolegliwości wcześniejszych, które by wskazywały, że dana osoba 

dotknięta jest tą chorobą. Dlatego tak duże znaczenie ma w tej chwili diagnostyka i 

profilaktyka, i dlatego tak duże znaczenie w tym programie położone jest na te obszary. 

Zaznaczył, że projekt będzie realizowany bez wkładu własnego. Minister Zdrowia dał 

możliwość beneficjentom, aby wraz z przystąpieniem do realizacji programu zagwarantowali 

wkład własny w wysokości 20%, który jest zakładany w projekcie programu.  

Przewodnicząca Rady powitała przybyłą w międzyczasie na sesję radną Ewę 

Kwiatkowską-Kielan. 



Przewodnicząca Rady Małgorzata Rosa dopytała jeszcze raz, czy z budżetu gminy nie ma 

żadnych środków własnych, które należałoby dołożyć do tego programu, i czy wszystko są to 

środki pozabudżetowe. 

Sekretarz Gminy potwierdził, na tych założeniach, które były we wniosku aplikacyjnym i 

w samym programie, nie zakłada się żadnego wkładu środków własnych. 

Radny Adam Michalak zapytał, czy później są przewidywane jakieś działania, czy 

całkowicie nic. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, iż projekt zakłada 3 elementy: edukację personelu, edukację 

mieszkańców i samoleczenie. Stwierdził, że do leczenia, po diagnostyce tzw. publicznej, 

zakwalifikowanych będzie 250 kobiet i około 40 mężczyzn i osoby te będą poddane leczeniu 

w ramach tego programu. Stwierdził, iż na pytanie - co dalej, nie jest w stanie odpowiedzieć, 

gdyż po prostu nie wie. Na razie jest mowa o sfinansowaniu konkretnych 3 paneli: czyli 

personel będzie szkolony, następnie akcja diagnostyczna i informacyjna i trzeci panel - 

leczeniowy. Zakłada się, że budżet tego projektu jest w stanie objąć leczeniem tyle osób co 

wcześniej powiedział. 

Radna Iwona Machnicka zadała pytanie: kto będzie kwalifikował do leczenia – czy nasi 

miejscowi lekarze. 

Sekretarz odpowiedział, że beneficjentami będą mieszkańcy, gdyż jest to program 

adresowany do naszych mieszkańców, a jeżeli chodzi o personel medyczny to w akcjach 

informacyjno- promocyjnych będą brać udział obydwa lokalne ośrodki zdrowia, bo tam 

następuje pierwszy kontakt z naszymi mieszkańcami. Zaznaczył, że elementy tzw. fachowe, 

czyli np. odczytanie diagnostyki i leczenie zgodnie z programem i zgodnie wytycznymi 

ministerstwa do tego programu, będą realizowane przez specjalistów, czyli przez ten podmiot, 

który wygra postępowanie przetargowe na leczenie i przez ich kadrę fachową. W sprawie 

szczegółów natomiast stwierdził, że nie odpowie, gdyż dopiero będzie to określone w umowie 

z ministerstwem i w umowie będą określone warunki brzegowe, które postawimy podmiotowi 

w postępowaniu przetargowym. 

Radna Jadwiga Mantorska zwróciła natomiast uwagę na fakt, że mieszkańcy należą 

również do innych przychodni – poza terenem Gminy. 

Sekretarz wyraził wątpliwość, czy w takiej sytuacji, kiedy nasi mieszkańcy są 

zadeklarowani do POZ sąsiednich, czy tamci lekarze, kierownicy albo właściciele zechcą 

przystąpić do programu. Stwierdził, że tego nie wie. Z naszymi dwoma były rozmowy i oni 

wstępnie do tego programu przystępują. Nie wie też, bo jeszcze tego nie badał, jaki jest 

odsetek naszych mieszkańców zarejestrowanych w innych POZ.  Poprosił, by dać mu czas, 



żeby precyzyjnie się mógł odnieść do tego, jak już stan wiedzy będzie trochę większy.  Jest 

zatem prośba o podjęcie uchwały, bo trzeba budżet zaktualizować i podpisać umowę                            

z ministerstwem, by móc bliżej zajmować się programem. 

Więcej zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca zarządziła 

głosowanie, stwierdziła kworum 13 radnych. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. 

głosami „za”. Uchwała Nr XLV/305/23  i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do 

protokołu. 

Punkt 5. 

 Przewodnicząca Rady przeszła do kolejnego punktu obrad, dotyczącego podjęcia 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. O przedstawienie tematu 

poprosiła Skarbnika Gminy. 

 Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska wyjaśniała, iż zmiany w wieloletniej prognozie 

finansowej związane są właśnie z wprowadzeniem programu profilaktyki zdrowotnej na lata 

2023 – 2025 i dotyczą: łączny limit nakładów finansowych na te 3 lata to jest 315.000 zł i jest 

to wykazane w załączniku przedsięwzięć w pozycji 13.1. jako wydatki bieżące i limit na 2024 

i 2025 rok jest po 150. 000 zł. Ponadto zostały uaktualnione dochody i wydatki bieżące. 

Na powyższym Skarbnik Gminy zakończyła omawianie projektu uchwały. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca stwierdziła wobec tego 

kworum i zarządziła głosowanie. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. 

Uchwała Nr XLV/306/23  i imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu. 

Punkt 6.  

W następnym punkcie porządku sesji obradowano nad podjęciem uchwały w sprawie 

zmiany budżetu i w budżecie na 2023 rok. 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Gminy Gabriela Milczarska. Poinformowała, iż  

zmiany budżetu na 2023 rok związane są również z wprowadzeniem programu profilaktyki 

zdrowotnej i polegają na wprowadzeniu w załączniku nr 1 zmiany w planie dochodów kwoty 

15.000 zł, z czego 3.000,00 zł są to wpływy z otrzymanych spadków i 12. 000,00 zł jest to 

dotacja celowa również na ten program. W załączniku nr 2 zmiany wydatkach w rozdziale 

851. 49. Programy profilaktyki zdrowotnej wprowadzane są zadania bieżące statutowe w 

łącznej wysokości 15.000 zł. 

Na tym Pani Skarbnik zakończyła omawianie projektu uchwały.  

Zapytań do projektu uchwały nie zgłoszono. Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa  

przystąpiła do odczytania projektu uchwały. Następnie odbyło się głosowanie nad przyjęciem 



uchwały. Uchwała została podjęta jednogłośnie – 13. głosami „za”. Uchwała Nr XLVI/307/23 

oraz imienny wykaz głosowania stanowią załączniki do protokołu.  

Punkt 7.  

 W wolnych wnioskach zostały podjęte następujące sprawy: 

1) Radny Mariusz Błąkała podziękował za zrobienie drogi i zapytał, czy będą utwardzone 

pobocza w Stolnikach przy tym nowo wykonanym asfalcie przez wieś oraz zgłosił 

sugestię, by na tym brakującym odcinku zakleić wyrwy w nawierzchni. Ponadto 

stwierdził, że zauważył, że w Gortatowicach,  była odtwarzana geodezyjnie droga na 

Mroczkowice koło pana Wieteski i zadał w związku z tym pytanie w jakim celu, oraz też 

przedstawił sugestię, że wypadałoby coś z tym zrobić, bo z tego co wie, jest to już drugie 

odtwarzanie granic w przeciągu ostatnich może 20 lat, a droga dalej ma 4 m, a z tego, co 

widział po granicznikach, to jest tam znacznie więcej i obawia się, że jeżeli nic się z tym 

nie zrobi, to ta droga znowu wróci do tych 4 m, gdyż rolnicy lubią ją przyorywać. Uważa, 

że dobrze byłoby coś na trwałe z tym zrobić w tym zakresie. 

2) Sekretarz Gminy Sylwester Krawczyk ustosunkowując się to zgłoszonych spraw 

stwierdził, iż pobocza będą robione, a te dziury też będą zaklejone. Dziś odbierany jest 

samochód dostawczy z naprawy, a nie było go przez półtora tygodnia. Masa na zimno 

jest na placu, więc od jutra zaczną się prace. Jutro też Pan Wójt wraca, więc będzie 

koordynował zadania. W kwestii drogi w kierunku Bartoszówki stwierdził, iż  problem 

polega tam na tym, że droga ta ma nieregularne szerokości. Na pierwszym odcinku -  

przy panu Wietesce tj. przy wjeździe trudno było znaleźć mapę do celów prawnych, z 

której można było zerojedynkowo powiedzieć jakiej szerokości jest pas drogowy, który 

stanowi własność gminy. Po uzgodnieniach z sąsiadami został podpisany protokół ustaleń 

granic i na tym pierwszym etapie, do tego momentu, gdzie droga przeradza się w 12. 

metrową drogę, a to wynika z mapy scaleniowej, będzie wynosiła jej szerokość  8 m, 

czyli  taki to jest kompromis między sąsiadami.  Stwierdził, że możliwe iż będzie to 

trochę wiązało się z oporem społecznym, bo może ktoś zadać pytanie: po co 12 m drogi. 

Jeżeli jednak z tą drogą będzie trzeba coś zrobić, to niestety musi pas drogowy 

przywrócony zostać to takiego kształtu jak własnościowo przynależny jest gminie z 

tytułu własności. Jest determinacja żeby zaraz po podpisaniu protokołu i zarejestrowaniu 

roboty w składnicy geodezyjnej odorać te pasy drogowe. W tym roku nie uda się uważa 

zrobić nic innego, ale przynajmniej odorane będą grancie drogi żeby jasno było widać 

dokąd rolnik ma swoją uprawę. Zaznaczył, że na wiosnę trzeba będzie szybko do tego 

tematu wrócić, bo samo odoranie nic więcej nie da.  



Punkt 8.  

 Na powyższym wyczerpany został porządek obrad.  

Przewodnicząca Rady Gminy Małgorzata Rosa zamknęła obrady XLV - nadzwyczajnej sesji 

Rady Gminy Cielądz. 

 Na powyższym protokół zakończono.  

              Przewodnicząca Rady Gminy 

Protokołowała                                                                                      Małgorzata Rosa 

Bogusława Kobacka 


